
Protokół Nr II/18

z II sesji Rady Miasta Piły,

która odbyła się 28 listopada 2018 r. w Miejskiej Sali Koncertowej

(czas trwania godz. 12:00 – 17:00)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady II sesji Rady Miasta Piły otworzyła Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta Piły.

Przewodnicząca stwierdziła, że na sali jest quorum - obecnych było 23 radnych - pozwalające na

podejmowanie prawomocnych uchwał oraz powitała przybyłych radnych i zaproszonych gości –

listy obecności stanowią załączniki do protokołu.

Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała, że z przykrością informuje, iż 19

listopada  br.  zmarła  radna  VI  i  VII  kadencji  Rady  Miasta  Piły  pani  Wiesława  Sztaba.

Przewodnicząca  poprosiła  wszystkich  o  powstanie  i  uczczenie  minutą  ciszy  pamięci  koleżanki

radnej.

Uczczono minutą ciszy pamięć radnej Wiesławy Sztaby.

Przewodnicząca  Maria  Kubica powiedziała,  że  materiały  sesyjne  radni  otrzymali  wyjątkowo

pocztą  tradycyjną.  Ze  względu  na  krótki  czas  między  I  a  II  sesją,  Przewodnicząca  postawiła

wniosek, aby punkt dotyczący sprawozdania Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły

w  okresie  międzysesyjnym,  zwłaszcza  z  wykonania  uchwał  Rady  Miasta  Piły  przesunąć  na

następną  sesję.  Ponadto  zgodnie  z  pismem  Prezydenta  Miasta  Piły  z  26  listopada  br.,

Przewodnicząca poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad następujących projektów uchwał:

• w  sprawie  odwołania  przedstawicieli  Gminy  Miejskiej  Piła  w  Zgromadzeniu  Związku

Międzygminnego "Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi" - druk nr 13,

• w  sprawie  powołania  przedstawicieli  Gminy  Miejskiej  Piła  w  Zgromadzeniu  Związku

Międzygminnego "Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi" - druk nr 14.



Przewodnicząca Rady Miasta Piły zapytała, czy są inne propozycje do porządku obrad.

Nie było zgłoszeń.

Głosowanie ws. usunięcia punktu z porządku obrad:

Radni przyjęli wniosek 20 głosami ‘za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.

Głosowanie ws. wprowadzenia punktu do porządku obrad – druk nr 13:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 22 głosami „za”.

Głosowanie ws. wprowadzenia punktu do porządku obrad – druk nr 14:

Radni przyjęli wniosek 22 głosami ‘za”, przy 1 głosie „przeciw”.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja  Przewodniczącej  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy

I a II sesją Rady Miasta Piły - druk nr 12.

3. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miasta

Piły - druk nr 4.

4. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustalenia: liczby, nazewnictwa stałych komisji

Rady Miasta Piły oraz przedmiotu ich działania - druk nr 5.

5. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie powołania radnych w skład stałych komisji

Rady Miasta Piły oraz wyboru przewodniczących komisji - druk nr 6.

6. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej, ustalenia jej

składu osobowego oraz przewodniczącego - druk nr 7.

7. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji,

ustalenia jej składu osobowego oraz przewodniczącego - druk nr 8.
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8. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia zasad ustalania wysokości i wypłaty

diet  dla  radnych  Rady  Miasta  Piły,  diet  dla  przewodniczących  rad  i  przewodniczących

zarządów osiedli w Pile - druk nr 9.

9. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wskazania osoby do dokonywania niektórych

czynności dotyczących podróży służbowych w stosunku do Przewodniczącego Rady Miasta

Piły oraz określenia wysokości stawek za 1 km przebiegu pojazdu służbowego niebędącego

własnością gminy - druk nr 10.

10.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie odwołania przedstawicieli Gminy Miejskiej

Piła  w  Zgromadzeniu  Związku  Międzygminnego  "Pilski  Region  Gospodarki  Odpadami

Komunalnymi" - druk nr 13.

11.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie powołania przedstawicieli Gminy Miejskiej

Piła  w  Zgromadzeniu  Związku  Międzygminnego  "Pilski  Region  Gospodarki  Odpadami

Komunalnymi" - druk nr 14.

12.Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk nr 11.

13.Wolne głosy, wnioski i informacje.

14.Zamknięcie obrad.

Maria  Kubica,  przewodnicząca  Rady  Miasta  Piły poprosiła  Kazimierza  Sulimę,

wiceprzewodniczącego Rady Miasta Piły o odczytanie informacji  w sprawie protokołu z I sesji

Rady Miasta Piły.

Kazimierz  Sulima,  wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły odczytał  informację  w  sprawie

protokołu z I sesji Rady Miasta Piły i postawił wniosek o przyjęcie protokołu z I sesji Rady Miasta

Piły bez odczytania.

Radna Wioletta  Stalęga powiedziała,  że  wiceprzewodniczący  Sulima  powiedział,  że  Rada  na

poprzedniej  sesji  wybrała  wiceprzewodniczących,  tymczasem  Rada  wybrała  jednego

wiceprzewodniczącego.

Przewodnicząca  Maria  Kubica powiedziała,  że  w  tytule  uchwały,  który  przytoczył

Wiceprzewodniczący mowa jest o wyborze wiceprzewodniczących.

Głosowanie:
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Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 23 głosami „za”.

Ad 2.

Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy I a II sesją

Rady Miasta Piły.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 3.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Piły.

Przewodnicząca Maria Kubica powiedziała, że zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca

1990 r. o samorządzie gminnym rada gminy wybiera ze swego grona 1–3 wiceprzewodniczących

bezwzględną  większością  głosów  w  obecności  co  najmniej  połowy  ustawowego  składu  rady,

w głosowaniu tajnym. Ponadto zgodnie z § 16 pkt 2 uchwały Nr LVIII/742/18 Rady Miasta Piły

z dnia 25 września 2018 r. w sprawie Statutu Miasta Piły do wewnętrznych organów Rady należy

dwóch Wiceprzewodniczących. Zgodnie z § 58. ust. 1 Statutu Miasta Piły, w głosowaniu tajnym

radni głosują za pomocą kart ostemplowanych pieczęcią Rady, przy czym każdorazowo Rada ustala

sposób głosowania, a samo głosowanie przeprowadza wybrana z grona Rady Komisja Skrutacyjna

z wyłonionym spośród siebie przewodniczącym, a zgodnie z § 62 ust. 3 i 4 bezwzględna większość

głosów przy parzystej liczbie głosujących zachodzi wówczas, gdy za wnioskiem lub kandydaturą

zostało oddanych 50% + 1 ważnie  oddanych głosów, zaś  bezwzględna większość głosów przy

nieparzystej  liczbie  głosujących zachodzi  wówczas,  gdy za  wnioskiem lub  kandydaturą  została

oddana liczba głosów o 1 większa od liczby pozostałych ważnie oddanych głosów. Przewodnicząca

zaproponowała,  by  Rada  ustaliła  następujący  sposób  głosowania  w  wyborach  na

Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Piły:

 1. Radny  kolejno  wyczytany  z  listy  obecności  przez  Przewodniczącego  Komisji

Skrutacyjnej  lub  członka  komisji  otrzyma  ostemplowaną  pieczęcią  Rady  kartę  do

głosowania  z  napisem  „KARTA  DO  GŁOSOWANIA  WYBORY

WICEPRZEWODNICZĄCEGO RADY MIASTA PIŁY PIŁA, 28 LISTOPADA 2018
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ROK” oraz pytanie „Czy jesteś za wyborem radnej/radnego na Wiceprzewodniczącego

Rady Miasta Piły?”. Obok nazwiska w przypadku jednego kandydata, z prawej strony

umieszcza się  trzy jednakowe kratki:  jedna pod wyrazem „za”,  druga pod wyrazem

"przeciw", trzecia pod wyrazem „wstrzymuję się”.

 2. Radni dokonują wyboru “za” opowiadając się w ten sposób za wyborem, w kratce pod

wyrazem "przeciw", opowiadając się w ten sposób przeciwko wyborowi lub w kratce

pod wyrazem "wstrzymuję się" wstrzymując się w ten sposób od głosu.

 3. Radny na karcie do głosowania ma prawo postawić jeden znak „x”.

 4. Jeżeli radny na karcie do głosowania przy kandydacie postawi więcej znaków „x” niż

jeden lub nie postawi znaku „x” głos będzie uznany za nieważny.

 5. W  przypadku  zgłoszenia  więcej  niż  jednego  kandydata,  na  karcie  do  głosowania

zamieszcza się w kolejności alfabetycznej nazwiska i imiona radnych zgłoszonych na

kandydatów  na  wiceprzewodniczącego  Rady  Miasta  Piły.  Obok  każdego  nazwiska

z prawej strony umieszcza się trzy jednakowe kratki: jedna pod wyrazem „za”, druga

pod wyrazem „przeciw”, trzecia pod wyrazem „wstrzymuje się”.

 6. Za głos ważny uważa się postawienie jednego znaku „x” przy kandydacie. 

 7. Jeżeli radny na karcie do głosowania:

 a) postawi znak „x” w więcej niż w jednej kratce przy tym samym kandydacie;

 b)nie postawi znaku „x” w kratce obok nazwiska żadnego kandydata;

 c) postawi znak „x” przy więcej niż jednym kandydacie;

głos taki uważa się za nieważny.

8. Na  sali  znajduje  się  kabina,  parawan,  który  umożliwia  radnym  tajne  (dyskretne)

dokonanie  wyboru  kandydata  na  karcie  głosowania  zgodnie  z  ustalonym sposobem

głosowania.

9. Po  wypełnieniu  karty  radny  podejdzie  do  urny  i  w  obecności  komisji  skrutacyjnej

wrzuci do niej karty do głosowania.

10.W przypadku braku rozstrzygnięcia przeprowadza się kolejne wybory na kolejnej sesji

z ponownym zgłaszaniem kandydatur.

Przewodnicząca  Rady  Miasta  Piły,  w  związku  z  brakiem  innych  zgłoszeń,  zawnioskowała

o przegłosowanie ustalonego sposobu głosowania.

Głosowanie ws. sposobu głosowania:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 23 głosami ‘za”.
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Przewodnicząca  Maria  Kubica poprosiła  o  zgłaszanie  kandydatów na  wiceprzewodniczącego

Rady Miasta Piły.

Przewodnicząca zgłosiła kandydaturę radnej Zdzisławy Karpińskiej.

Radna Zdzisława Karpińska wyraziła zgodę na kandydowanie.

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, Przewodnicząca zgłosiła wniosek o zamknięcie listy

kandydatów.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 23 głosami „za”.

Przewodnicząca Maria Kubica powiedziała, że zgodnie z art.  19 ust.  1 ustawy o samorządzie

gminnym wybór  wiceprzewodniczących  odbywa  się  w  głosowaniu  tajnym.  W związku  z  tym

zachodzi  konieczność  powołania  Komisji  Skrutacyjnej.  Członkowie  tej  Komisji  nie  mogą  być

zgłaszani  jako  kandydaci  w  tym  głosowaniu.  Przewodnicząca  zaproponowała,  by  Komisja

Skrutacyjna liczyła 3 osoby.

Radny  Zbigniew  Pyziak powiedział,  że  proponuje,  aby  pracowała  ta  sama  komisja,  która

pracowała na poprzedniej sesji Rady Miasta Piły.

Przewodnicząca Maria Kubica zapytała, czy członkowie Komisji Skrutacyjnej, która pracowała

na poprzedniej sesji wyrażają zgodę na pracę w komisji.

Radny Marek Toboła wyraził zgodę.

Radna Magdalena Pabich wyraziła zgodę.

Radny Mieczysław Karpiński wyraził zgodę.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie ws. wniosku zgłoszonego przez radnego Pyziaka.
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Głosowanie ws. wniosku radnego Pyziaka:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 23 głosami „za”.

Przewodnicząca Maria Kubica poprosiła Komisję Skrutacyjną o przystąpienie do pracy i ogłosiła

przerwę do czasu powrotu Komisji Skrutacyjnej.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Przewodnicząca  Maria  Kubica poprosiła  przewodniczącego  Komisji  Skrutacyjnej

o przedstawienie zasad głosowania.

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej, radny Marek Toboła przedstawił zasady głosowania.

Każdy radny, wyczytany z listy obecności, przez członka Komisji – Magdalenę Pabich, otrzymał

kartę do głosowania.

Przeprowadzono tajne głosowanie.

Po przeprowadzeniu głosowania Komisja Skrutacyjna rozpoczęła pracę w celu ustalenia wyniku

wyborów.

Przewodnicząca Rady Miasta Piły ogłosiła przerwę do czasu powrotu Komisji Skrutacyjnej.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Po  powrocie  Komisji  Skrutacyjnej,  przewodniczący  Komisji  Skrutacyjnej,  odczytał  protokół

stwierdzający,  że  w  wyniku  przeprowadzonego  tajnego  głosowania,  wiceprzewodniczącą  Rady
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Miasta Piły została wybrana radna Zdzisława Karpińska. (protokół wraz z kartami do głosowania

stanowią załącznik do protokołu)

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 23 głosami „za” - uchwała nr II/4/18 stanowi załącznik do

protokołu.

Przewodnicząca  Maria  Kubica  pogratulowała  radnej  Zdzisławie  Karpińskiej  i  poprosiła

Wiceprzewodniczącą Rady Miasta Piły o zajęcie miejsca przy stole prezydialnym.

Wiceprzewodnicząca Zdzisława Karpińska podziękowała radnym za okazane poparcie.

Piotr Głowski, prezydent Miasta Piły pogratulował radnej Zdzisławie Karpińskiej oraz poprosił

o  udzielenie  głosu  Jackowi  Bogusławskiemu,  który  został  członkiem  Zarządu  Województwa

Wielkopolskiego.

Jacek Bogusławski, członek Zarządu Województwa Wielkopolskiego powiedział,  że pracując

w Zarządzie województwa będzie dbał o całą Wielkopolskę i podkreślił, że będzie pamiętał o Pile,

bo dużo się nauczył pracując w gminnym samorządzie, w Pile.

Przewodnicząca Maria Kubica powiedziała, że liczy na to, że Jacek Bogusławski będzie częstym

gościem na sesjach Rady Miasta Piły.

Ad 4.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustalenia: liczby, nazewnictwa stałych komisji Rady

Miasta Piły oraz przedmiotu ich działania.

Przewodnicząca  Maria  Kubica zapytała,  czy  radni  mają  jakieś  uwagi  do  przekazanego

przedmiotowego projektu uchwały.
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Radny Włodzimierz  Bystrzycki powiedział,  że  proponuje,  aby wnieść  poprawki w § 3 pkt  3

w  zakresie  przedmiotu  działania  Komisji  Spraw  Społecznych.  Radny  wyjaśnił,  że  propozycja

dotyczy tego, by:

• w  podpunkcie  “a”  zapis  brzmiał:  “wychowania,  kształcenia  oraz  zdrowia  dzieci

i młodzieży” - poprawka polega na dopisaniu “zdrowia”,

• w podpunkcie “e” dopisać: “oraz obiektów sportowych” - zapis brzmiałby: “działalności

i rozwoju placówek turystyczno-rekreacyjnych oraz obiektów sportowych”,

• w podpunkcie “g” dopisać: “i prosenioralnej” - zapis brzmiałby: “kreowania samorządowej

polityki prorodzinnej i prosenioralnej”,

• dopisać w podpunkcie “l” - “przeciwdziałania bezdomności wśród zwierząt”.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział,  że  te  zmiany pozwolą dokładniej i  lepiej  określić

zakres przedmiotowy działania Komisji Spraw Społecznych.

Radny Mieczysław Karpiński powiedział, że rozumie intencje, ale pewne obawy wzbudza ostatni

punkt zaproponowany przez radnego Bystrzyckiego, bo nie ma punktu dotyczącego bezdomności

wśród ludzi.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że problem bezdomności zawarty jest w podpunkcie

“j”, który mówi o “przeciwdziałaniu zjawiskom patologii społecznej”.

Radna  Gabriela  Milska powiedziała,  że  chciałaby,  aby  w  podpunkcie  “a”  zapis  brzmiał:

“wychowania patriotycznego, kształcenia oraz zdrowia dzieci i młodzieży”.

Radna  Maria  Miler powiedziała,  że  wierzy  w  szczere  intencje  radnego  Bystrzyckiego,  ale

proponowany zapis jest niefortunny, bo ludzie bezdomni, to nie jest patologia społeczna i im także

potrzebna jest pomoc.

Przewodnicząca Maria Kubica powiedziała, że to jest, jak rozumie, tylko uwaga. Przewodnicząca

poprosiła radną Miler o skonkretyzowanie proponowanego zapisu.
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Radna Maria Miler powiedziała, że proponuje, aby pozostawić podpunkt “j” i np. w podpunkcie

“k” wpisać: “przeciwdziałania bezdomności wśród ludzi”.

Radna Urszula Kaczmarek powiedziała,  że  patologia  pochodzi  od  greckiego słowa “pathos”,

czyli “cierpienie” i nie powinniśmy się bać tego słowa, bo nie oznacza patologia niczego złego,

może oznaczać cierpienie.

Radny Mieczysław Karpiński powiedział, że bardziej chodzi o wartościowanie, a nie o kwestie

leksykalne.  Radny  powiedział,  że  składa  wniosek  o  wykreślenie  podpunktu  “l”  z  propozycji

uzupełnienia zapisów.

Przewodnicząca Maria Kubica poprosiła radnego Karpińskiego o powtórzenie wniosku.

Radny  Mieczysław  Karpiński powiedział,  że  wnioskuje  o  wykreślenie  z  propozycji  zmian

podpunktu “l”.

Radny  Tomasz  Słoboda powiedział,  że  chciałby,  aby  w  podpunkcie  “a”  mówiącym

o: “wychowaniu patriotycznym, kształceniu oraz zdrowiu dzieci i młodzieży” znalazł się też zapis

traktujący o propagowaniu myśli patriotycznej.

Przewodnicząca  Maria  Kubica powiedziała,  że  termin  “wychowanie”  jest  bardzo  pojemny

i zawiera też wychowanie patriotyczne.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że powinniśmy bardziej myśleć o lokalnych problemach,

bo  zaczynając  taką  dyskusję  zaczynamy  wchodzić  w  politykę.  Radny  powiedział,  że  popiera

wypowiedź przewodniczącej Kubicy.

Radny Tomasz Słoboda powiedział, że chodziło mu tylko o podkreślenie znaczenia wychowania

patriotycznego.

Przewodnicząca  Maria  Kubica powiedziała,  że  różne  obszary  wychowania  traktujemy

z jednakową troską.
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Radna Magdalena Pabich powiedziała, że bardzo bliska jest jej sprawa sytuacji zwierząt, ale też

sytuacja ludzi i zaproponowała, by oprócz podpunktu dotyczącego bezdomności zwierząt, dodać

podpunkt dotyczący bezdomności wśród ludzi.

Radny Tomasz Słoboda powiedział, że popiera stanowisko radnej Pabich.

Radny  Włodzimierz  Bystrzycki powiedział,  że  dziwi  go  to,  że  radny  Karpiński  wnioskuje

o  wykreślenie  podpunktu  dotyczącego  bezdomności  zwierząt,  bo  Komisja  Spraw  Społecznych

powinna się tym zająć. Natomiast pomoc ludziom w trudnej sytuacji zawiera się w podpunktach

dotyczących opieki społecznej i przeciwdziałania patologii społecznej.

Radna Teresa Kasior powiedział, że chce podkreślić, iż to jest zarys działalności Komisji Spraw

Społecznych, a szczegółowy plan pracy będzie wypracowany na posiedzeniach komisji.

Radny Mieczysław Karpiński powiedział, że w związku z głosami dotyczącymi dopisania kwestii

bezdomności wśród ludzi, radny wycofa swój wniosek jeśli tak się stanie.

Przewodnicząca Maria Kubica powiedziała, że prosi o przedstawienie konkretnego wniosku.

Radny Mieczysław Karpiński powiedział, że, jak powiedział przed chwilą, wycofa swój wniosek

jeśli zostanie uwzględniony temat bezdomności wśród ludzi.

Przewodnicząca Maria Kubica poprosiła radną Pabich i sformułowanie wniosku.

Radna  Magdalena  Pabich zaproponowała,  by  oprócz  podpunktu  dotyczącego  bezdomności

zwierząt, dodać w podpunkcie “k” zapis dotyczący przeciwdziałania bezdomności wśród ludzi.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że poprawiony zapis brzmiałby:

“j) przeciwdziałania zjawiskom patologii społecznej,

k) przeciwdziałania bezdomności wśród ludzi,

l) problematyki środowiska młodzieżowego,

m) przeciwdziałania bezdomności wśród zwierząt.”
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Przewodnicząca  Maria  Kubica powiedziała,  że  zarządza  głosowanie  wniosku  dotyczącego

dopisania w podpunkcie “k” -  “przeciwdziałania  bezdomności  wśród ludzi”.  Przyjęcie  wniosku

spowoduje zmianę kolejności zapisów w proponowanym tekście.

Głosowanie ws. wniosku:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Przewodnicząca  Maria  Kubica zapytała,  czy  radni  wyrażają  zgodę,  by  głosować  łącznie  nad

wszystkimi poprawkami zaproponowanymi przez radnego Bystrzyckiego.

Radny  Mieczysław  Karpiński powiedział,  że  ostatnie  wystąpienie  radnego  Bystrzyckiego

zrozumiał  tak,  że  radny  Bystrzycki  zaproponował,  by  do  wcześniej  przez  niego  zgłoszonych

poprawek dopisać dodatkowy punkt, a w związku z tym radny prosi o powtórzenie całego tekstu,

bo ten wniosek, jako najdalej idący, powinien być głosowany w pierwszej kolejności.

Przewodnicząca  Maria  Kubica powiedziała,  że  był  wniosek,  aby  przegłosować  wszystkie

poprawki razem. Przewodnicząca przypomniała proponowane poprawki.

Radny Grzegorz  Płachta powiedział,  że  prosi  o  powtórzenie  wszystkich  wniosków,  bo radny

Słoboda zgłosił też wniosek w kontekście podpunktu “a”.

Przewodnicząca Maria Kubica powiedziała, że to nie był wniosek, tylko uwaga. Przewodnicząca

raz jeszcze przytoczyła zapis całego § 3 pkt 3 w zakresie przedmiotu działania Komisji  Spraw

Społecznych.

Głosowanie ws. poprawek zgłoszonych przez radnego Bystrzyckiego:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie:
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Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr II/5/18 stanowi załącznik do

protokołu.

Kazimierz Sulima, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że jeśli radny chce zabrać

głos, to należy raz nacisnąć czerwony przycisk. Podczas głosowania - naciskamy przycisk tylko raz,

bo jeśli naciśniemy po raz drugi, to oddany przez nas głos będzie anulowany.

Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała, że jeśli głosując ktoś się pomyli,

to dopóki trwa głosowanie, można nacisnąć inny przycisk.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Ad 5.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie powołania radnych w skład stałych komisji  Rady

Miasta Piły oraz wyboru przewodniczących komisji.

Przewodnicząca Maria Kubica poprosiła o zgłaszanie kandydatów do Komisji Budżetu i Rozwoju

Miasta.

Radny Zbigniew Pyziak, przewodniczący klubu Porozumienia Samorządowego powiedział, że

Porozumienie Samorządowe nie zgłasza kandydatów do tej komisji.

Tomasz Słoboda, przewodniczący klubu Prawa i Sprawiedliwości zgłosił kandydatury radnych:

Marii Miler oraz Tomasza Słobody.

Radna Maria Miler wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radny Tomasz Słoboda wyraził zgodę na kandydowanie.
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Radny  Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  klubu  Koalicji  Obywatelskiej zgłosił

kandydatury  radnych:  Lucjana  Szutkowskiego,  Zdzisławy  Karpińskiej,  Wioletty  Stalęgi

i Sławomira Wegnera.

Radny Lucjan Szutkowski wyraził zgodę na kandydowanie.

Radna Zdzisława Karpińska wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radna Wioletta Stalęga wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radny Sławomir Wegner wyraził zgodę na kandydowanie.

Przewodnicząca Maria Kubica zarządziła głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Marii Miler:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Tomasza Słobody:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Lucjana Szutkowskiego:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 22 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Zdzisławy Karpińskiej:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.
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Głosowanie ws. kandydatury radnej Wioletty Stalęgi:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Sławomira Wegnera:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Przewodnicząca Rady Miasta Piły poprosiła o zgłaszanie kandydatów do Komisji  Gospodarki

Miejskiej.

Radny  Zbigniew  Pyziak,  przewodniczący  klubu  Porozumienia  Samorządowego zgłosił

kandydaturę radnej Magdaleny Pabich.

Tomasz Słoboda, przewodniczący klubu Prawa i Sprawiedliwości zgłosił kandydatury radnych:

Mieczysława Karpińskiego i Grzegorza Płachty.

Radny Grzegorz Płachta wyraził zgodę na kandydowanie.

Radny Mieczysław Karpiński wyraził zgodę na kandydowanie.

Radna Magdalena Pabich wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radny  Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  klubu  Koalicji  Obywatelskiej zgłosił

kandydatury radnych: Marka Toboły, Kazimierza Sulimy, Marii Kubicy i Marka Andruszkiewicza.

Radny Marek Andruszkiewicz wyraził zgodę na kandydowanie.

Radna Maria Kubica wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radny Kazimierz Sulima wyraził zgodę na kandydowanie.

Radny Marek Toboła wyraził zgodę na kandydowanie.
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Przewodnicząca Maria Kubica zarządziła głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Magdaleny Pabich:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Mieczysława Karpińskiego:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Grzegorza Płachty:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Marka Toboły:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Kazimierza Sulimy:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Marii Kubicy:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Marka Andruszkiewicza:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.
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Przewodnicząca Rady Miasta Piły poprosiła o zgłaszanie kandydatów do Komisji  Gospodarki

Miejskiej.

Radny  Zbigniew  Pyziak, przewodniczący  klubu  Porozumienia  Samorządowego zgłosił

kandydatury radnych: Tomasza Jopka, Emilii Piechockiej i Zbigniewa Pyziaka.

Tomasz Słoboda, przewodniczący klubu Prawa i Sprawiedliwości zgłosił kandydaturę radnej

Gabrieli Milskiej.

Radny  Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  klubu  Koalicji  Obywatelskiej zgłosił

kandydatury  radnych:  Włodzimierza  Bystrzyckiego,  Teresy  Kasior,  Ryszarda  Małeckiego,

Krzysztofa Zająca, Kamy Frąckowskiej-Pilarskiej i Urszuli Kaczmarek.

Radny Tomasz Jopek wyraził zgodę na kandydowanie.

Radna Emilia Piechocka wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radny Zbigniew Pyziak wyraził zgodę na kandydowanie.

Radna Gabriela Milska wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radny Włodzimierz Bystrzycki wyraził zgodę na kandydowanie.

Radna Teresa Kasior wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radny Ryszard Małecki wyraził zgodę na kandydowanie.

Radny Krzysztof Zając wyraził zgodę na kandydowanie.

Radna Kama Frąckowska-Pilarska wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radna Urszula Kaczmarek wyraziła zgodę na kandydowanie.
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Przewodnicząca Maria Kubica zarządziła głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Tomasza Jopka:

Radni zaopiniowali kandydaturę pozytywnie – 21 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Emilii Piechockiej:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Zbigniewa Pyziaka:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Gabrieli Milskiej:

Radni zaopiniowali kandydaturę pozytywnie – 22 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Włodzimierza Bystrzyckiego:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Teresy Kasior:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Ryszarda Małeckiego:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

18



Głosowanie ws. kandydatury radnego Krzysztofa Zająca:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Kamy Frąckowskiej-Pilarskiej:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Urszuli Kaczmarek:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 22 głosami „za”.

Przewodnicząca Maria Kubica poprosiła o zgłaszanie kandydatów na przewodniczącego Komisji

Budżetu i Rozwoju Miasta spośród zgłoszonych członków tej komisji.

Radna Wioletta Stalęga zgłosiła kandydaturę radnego Lucjana Szutkowskiego.

Radny Lucjan Szutkowski wyraził zgodę na kandydowanie.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Lucjana Szutkowskiego na przewodniczącego KBiRM:

Radni przyjęli kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Przewodnicząca Maria Kubica poprosiła o zgłaszanie kandydatów na przewodniczącego Komisji

Gospodarki Miejskiej spośród zgłoszonych członków tej komisji.

Radna Zdzisława Karpińska zgłosiła kandydaturę radnego Marka Andruszkiewicza.

19



Radny Marek Andruszkiewicz wyraził zgodę na kandydowanie.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Marka Andruszkiewicza na przewodniczącego KGM:

Radni przyjęli kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Przewodnicząca Maria Kubica poprosiła o zgłaszanie kandydatów na przewodniczącego Komisji

Spraw Społecznych spośród zgłoszonych członków tej komisji.

Radna Teresa Kasior zgłosiła kandydaturę radnego Włodzimierza Bystrzyckiego.

Radny Włodzimierz Bystrzycki wyraził zgodę na kandydowanie.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Głosowanie  ws.  kandydatury  radnego  Włodzimierza  Bystrzyckiego  na  przewodniczącego

KSS:

Radni przyjęli kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. uchwały:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 23 głosami „za” - uchwała nr II/6/18 stanowi załącznik do

protokołu.
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Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Ad 6.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej, ustalenia jej składu

osobowego oraz przewodniczącego.

Maria  Kubica,  przewodnicząca  Rady  Miasta  Piły powiedziała,  że  proponuje,  aby  Komisja

Rewizyjna  składała  się  z  5  radnych,  tj.  przewodniczącego,  wiceprzewodniczącego  i  trzech

członków.

Głosowanie ws. wniosku dotyczącego składu:

Radni przyjęli wniosek 18 głosami „za”, przy 5 głosach „wstrzymujących się”.

Przewodnicząca Rady Miasta Piły poprosiła o zgłaszanie kandydatów do Komisji Rewizyjnej.

Radny  Zbigniew  Pyziak,  przewodniczący  klubu  Porozumienia  Samorządowego zgłosił

kandydaturę radnego Zbigniewa Pyziaka.

Tomasz Słoboda, przewodniczący klubu Prawa i Sprawiedliwości zgłosił kandydaturę radnego

Grzegorza Płachty.

Radny  Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  klubu  Koalicji  Obywatelskiej zgłosił

kandydatury radnych: Ryszarda Małeckiego, Teresy Kasior i Urszuli Kaczmarek.

Radny Zbigniew Pyziak wyraził zgodę na kandydowanie.

Radny Grzegorz Płachta wyraził zgodę na kandydowanie.

Radny Ryszard Małecki wyraził zgodę na kandydowanie.
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Radna Teresa Kasior wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radna Urszula Kaczmarek wyraziła zgodę na kandydowanie.

Przewodnicząca Maria Kubica zarządziła głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek 22 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Zbigniewa Pyziaka:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Grzegorza Płachty:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Ryszarda Małeckiego:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Teresy Kasior:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 22 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Urszuli Kaczmarek:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Przewodnicząca Maria Kubica poprosiła o zgłaszanie kandydatur na przewodniczącego Komisji

Rewizyjnej spośród zgłoszonych członków tej komisji.

Radny Tomasz Słoboda zgłosił kandydaturę radnego Grzegorza Płachty.
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Radny Grzegorz Płachta wyraził zgodę na kandydowanie.

Radna Zdzisława Karpińska zgłosiła kandydaturę radnego Zbigniewa Pyziaka.

Radny  Zbigniew  Pyziak nie  wyraził  zgody  na  kandydowanie  i  dodał,  że  jego  decyzja  jest

związana ze zgłoszeniem radnego Grzegorza Płachty na przewodniczącego Komisji  Rewizyjnej

i wynika z uznania dla doświadczenie tego kandydata .

Radny Kazimierz Sulima zgłosił kandydaturę radnego Ryszarda Małeckiego.

Radny Ryszard Małecki wyraził zgodę na kandydowanie.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Grzegorza Płachty na przewodniczącego KR:

Radni  zagłosowali  za  kandydaturą  9  głosami  „za”,  przy  13  głosach  „przeciw”  i  1  głosie

„wstrzymującym się.

Przewodnicząca  Maria  Kubica powiedziała,  że  kandydatura  radnego  Grzegorza  Płachty  nie

uzyskała poparcia Rady.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Ryszarda Małeckiego na przewodniczącego KR:

Radni  przyjęli  kandydaturę  14  głosami  „za”,  przy  3  głosach  „przeciw”  i  6  głosach

„wstrzymujących się”.

Głosowanie ws. uchwały:
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Radni podjęli uchwałę 20 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”  -  uchwała nr

II/7/18 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 7.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  powołania  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji,

ustalenia jej składu osobowego oraz przewodniczącego.

Przewodnicząca Maria Kubica zaproponowała, aby Komisja Skarg, Wniosków i Petycji składała

się z 5 radnych, tj. przewodniczącego, wiceprzewodniczącego i trzech członków.

Głosowanie wniosku ws. 5-osobowego składu komisji:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 23 głosami “za”.

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie kandydatów do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

Radny  Zbigniew  Pyziak,  przewodniczący  klubu  Porozumienia  Samorządowego zgłosił

kandydaturę radnej Magdaleny Pabich.

Radny Tomasz Słoboda, przewodniczący klubu Prawa i Sprawiedliwości zgłosił kandydaturę

radnej Marii Miler.

Radny  Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  klubu  Koalicji  Obywatelskiej zgłosił

kandydatury radnych: Wioletty Stalęgi, Lucjana Szutkowskiego i Teresy Kasior.

Radna Magdalena Pabich wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radna Maria Miler wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radna Wioletta Stalęga wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radny Lucjan Szutkowski wyraził zgodę na kandydowanie.
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Radna Teresa Kasior wyraziła zgodę na kandydowanie.

Przewodnicząca Maria Kubica zarządziła głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Magdaleny Pabich:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 22 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Marii Miler:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Wioletty Stalęgi:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Lucjana Szutkowskiego:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Teresy Kasior:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 23 głosami „za”.

Przewodnicząca Maria Kubica poprosiła o zgłaszanie kandydatur na przewodniczącego Komisji

Skarg, Wniosków i Petycji spośród zgłoszonych członków tej komisji.

Radny Lucjan Szutkowski zgłosił kandydaturę radnej Wioletty Stalęgi.

Radna Wioletta Stalęga wyraziła zgodę na kandydowanie.

25



Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek 21 głosami „za”, przy 2 głosach “wstrzymujących się”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Wioletty Stalęgi na przewodniczącą KSWiP:

Radni zagłosowali za kandydaturą 18 głosami „za”, przy 4 głosach „przeciw”.

Głosowanie ws. uchwały:

Radni podjęli uchwałę 18 głosami “za”, przy 5 głosach “wstrzymujących się”  -  uchwała nr

II/8/18 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 8.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia zasad ustalania wysokości i wypłaty diet

dla radnych Rady Miasta Piły, diet dla przewodniczących rad i przewodniczących zarządów osiedli

w Pile.

Przewodnicząca Maria Kubica powiedziała, że w § 1 ust. 8 należy zaproponować kandydaturę do

upoważnienia.  “Upoważnia  się  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  do  usprawiedliwiania

nieobecności  na  posiedzeniach  komisji  i  sesji  Rady  Miasta  Piły  spowodowanych  innymi

czynnościami  związanymi  z  wykonywaniem mandatu  radnego,  do  których  zostali  przez  niego

delegowani.  W stosunku  do  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  upoważnienie  to  przysługuje

Wiceprzewodniczącej /Wiceprzewodniczącemu Rady Miasta Piły.”

Radny Mieczysław Karpiński powiedział, że chce zwrócić uwagę na pewien element w projekcie

tej uchwały. Radny wyjaśnił,  że chodzi o usprawiedliwianie nieobecności radnych i o to, że nie

uwzględnia się takich sytuacji,  gdy radny jest  na zwolnieniu lekarskim, a taka sytuacja nie jest

zależna od radnego. Radny Karpiński powiedział, że chciałby, aby radni przedyskutowali ten temat.
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Przewodnicząca Maria Kubica poprosiła o opinię radcę prawnego Bożenę Krutulską-Góral.

Bożena  Krutulska-Góral,  radca  prawny  w  Urzędzie  Miasta  Piły powiedziała,  że  prosi

o doprecyzowanie wniosku.

Radny  Mieczysław  Karpiński powiedział,  że  nie  mówił  o  wniosku  i  dodał,  że  chodzi  mu

o kwestię związaną z usprawiedliwianiem nieobecności radnych z powodu choroby.

Przewodnicząca  Maria  Kubica powiedziała,  że  jeśli  jest  zwolnienie  lekarskie,  to  jest  ono

powodem do usprawiedliwienia nieobecności. Jeśli radny jest chory i ma zwolnienie lekarskie, to

takie  usprawiedliwienie  się  przyjmuje.  Przewodnicząca  zapytała,  czy  radnemu  Karpińskiemu

chodzi o to, czy radny ma dostarczyć zwolnienie lekarskie i dodała, że w tej chwili nie ma już

zwolnień w formie papierowej, więc wystarczy jeśli radny poinformuje o tym, że jest na zwolnieniu

lekarskim.

Radny  Mieczysław  Karpiński powiedział,  że  przyjmuje  do  wiadomości  wyjaśnienie

Przewodniczącej. 

Przewodnicząca Maria Kubica zgłosiła kandydaturę radnego Kazimierza Sulimy.

Radny Kazimierz Sulima wyraził zgodę na kandydowanie.

Radny  Zbigniew  Pyziak powiedział,  że  Przewodnicząca  przed  chwilą  zapewniła  radnego

Karpińskiego, który pytał o obniżenie diety w przypadku choroby. Radny powiedział,  że należy

zwrócić  uwagę  na  paragraf  2  pkt  3,  w  którym  jest  zapisane,  że:  “Dieta  ulega  obniżeniu

proporcjonalnie do przerw spowodowanych chorobą bądź inną nieobecnością (...)”. Radny Pyziak

powiedział, że proponuje, aby ten punkt dostosować do tego, co przed chwilą usłyszeliśmy - że

zwolnienie lekarskie jest podstawą do odstąpienia od obniżenia diety .

Przewodnicząca Maria Kubica poprosiła radnego Pyziaka o przypomnienie paragrafu, o którym

radny wspomniał.
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Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że chodzi o paragraf 2 pkt 3.

Przewodnicząca powiedziała, że ten paragraf dotyczy przewodniczących rad osiedli.

Radny Pyziak potwierdził  i  zapytał,  czy jednak nie  powinno się  zapisać tych słów,  o których

Przewodnicząca  powiedziała  przed  chwilą,  bo  nigdzie  nie  ma  odniesienia  do  zwolnienia

lekarskiego.

Przewodnicząca powiedziała, że w paragrafie 1 ust. 6 jest zapisane, że: “Wysokość diety, o której

mowa w ust. 3 i 4 ulega obniżeniu za nieobecność radnego”.

Radny  Zbigniew  Pyziak powiedział,  że  prosi  o  zaznaczenie,  że  nieobecność  spowodowana

chorobą nie powoduje obniżenia diety.

Przewodnicząca powiedziała, że dotychczas, w przypadku nieobecności radnego było potrącenie

o 20% za nieobecność na sesji lub posiedzeniu stałej komisji. Przewodnicząca powiedziała, że, jak

rozumie,  radny  składa  wniosek,  aby  nie  potrącać  20%  w  przypadku  zwolnienia  lekarskiego.

Przewodnicząca zapytała, czy o tym samym mówił radny Karpiński.

Radny Mieczysław Karpiński potwierdził.

Mecenas Krutulska-Góral powiedziała, że, jak rozumie, radnym chodzi o to, by nie obniżać diety

w przypadku, gdy radny jest chory. Mecenas powiedziała, że dotychczas nie było takiej praktyki.

Jeśli radni chcą wprowadzić taki zapis, to proszę bardzo - powiedziała mecenas Krutulska-Góral -

ale to będzie poddane kontroli Wojewody, który stwierdzi, czy to jest prawidłowy zapis. Przepis

mówi tylko,  że  diety  przysługują  na  zasadach ustalonych przez  radę.  Mecenas  poprosiła,  żeby

doprecyzować,  w  którym  miejscu  miałby  się  znaleźć  ten  zapis.  Mecenas  powiedziała,  że,  jak

rozumie, chodzi o paragraf 1 ust. 8, w którym jest zapisane, że: “Upoważnia się Przewodniczącego

Rady Miasta Piły do usprawiedliwiania nieobecności na posiedzeniach komisji i sesji Rady Miasta

Piły spowodowanych innymi czynnościami związanymi z wykonywaniem mandatu radnego,  do

których  zostali  przez  niego  delegowani  (...)”  i  chodzi  o  dopisanie:  “lub  udokumentowanym

zwolnieniem lekarskim”.
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Przewodnicząca  Maria  Kubica zarządziła  przerwę  i  poprosiła  przewodniczących  wszystkich

klubów o zebranie się w jednym miejscu.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Radny Marek Andruszkiewicz, przewodniczący klubu Koalicji Obywatelskiej powiedział, że

odbyło się spotkanie przewodniczących klubów Rady Miasta Piły. Wspólnie z radcami prawnymi

zostało wypracowane wspólne stanowisko,  aby w paragrafie  1 procedowanej  uchwały w ust.  6

znalazł się zapis następującej treści: “Wysokość diety, o której mowa w ust. 3 i 4 ulega obniżeniu za

nieobecność  radnego,  z  wyłączeniem  nieobecności  usprawiedliwionej  zwolnieniem  lekarskim”.

Wniosek  dotyczy  więc  tego,  by  dodać  w  cytowanym  ustępie:  “z  wyłączeniem  nieobecności

usprawiedliwionej zwolnieniem lekarskim”.

Radca  prawny  Łukasz  Czarny powiedział,  że  trzeba  mieć  świadomość,  iż  ten  zapis  będzie

podlegał  nadzorowi  Wojewody  i  wiemy,  że  są  stanowiska,  w  których  kwestionowane  są  takie

zapisy.  Jeżeli  wprowadzimy  taki  zapis,  to  musimy  mieć  świadomość,  że  Wojewoda  może  go

zakwestionować,  bądź  Regionalna  Izba  Obrachunkowa,  bo  to  dotyczy  wydatkowania  środków

publicznych, ale to oczywiście radni decydują jaki będzie ostateczny kształt tej uchwały.

Przewodnicząca Maria Kubica powiedziała, że jest wniosek radnego Andruszkiewicza dotyczący

wprowadzenia zapisu w paragrafie 1 ust. 6.

Radny Mieczysław Karpiński zapytał,  czy nie  prościej  byłoby wprowadzić w ustępie  6 zapis

mówiący o tym, że dieta ulega obniżeniu za nieusprawiedliwioną nieobecność.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że dieta jest za wykonywanie obowiązku radnego.

Zwolnienie jest związane z pracą, a to jest wykonywanie obowiązków radnego. Ten temat był wiele

razy omawiany. Możemy wnioskować, aby obniżyć dietę o 5% lub 3% za nieobecność.
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Krzysztof Szewc, zastępca prezydenta Miasta Piły powiedział, że propozycja, nad którą radni

dyskutują w tej chwili jest niezgodna z prawem i niezgodna z orzecznictwem Regionalnej Izby

Obrachunkowej. Jeśli radni chcieliby zmienić cokolwiek w tym zakresie, to Prezydent proponuje,

aby pójść w tym kierunku,  by zmniejszyć obniżenie  diety.  Prezydent  Szewc zaproponował,  by

ponownie spotkali się przewodniczący klubów i przedyskutowali ten temat.

Radny Grzegorz Płachta powiedział,  że dieta to nie jest  wynagrodzenie za pracę radnego, bo

praca radnego jest, z zasady, pracą społeczną. Dieta radnego jest rekompensatą za ewentualną utratę

dochodów,  czyli  pensji,  bo  pracodawca  ma  obowiązek  zwolnić  radnego  na  czas  potrzebny  do

wypełniania mandatu i może mu za ten czas nie wypłacić wynagrodzenia.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że potwierdza, że dieta nie jest wynagrodzeniem za

pracę radnego.

Radny Marek Andruszkiewicz postawił wniosek o przerwę w obradach.

Głosowanie wniosku ws. przerwy:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 23 głosami “za”.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Radny Marek Toboła powiedział, że nikt z nas nie chce chorować i dodał, że życzy wszystkim

radnym jak najwięcej zdrowia i energii do pracy w Radzie. Radny powiedział, że stawia wniosek,

by pozostawić zapisy procedowanej uchwały bez zmian, w zaproponowanym kształcie.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że nie uczestniczył w spotkaniu przewodniczących

klubów, ale chciałby zawnioskować o to, aby odroczyć procedowanie tej uchwały.
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Radny  Marek  Andruszkiewicz powiedział,  że  podczas  spotkania  przewodniczących  klubów

wypracowany  został  wspólny  wniosek  -  i  taki  wniosek  radny  stawia  -  by  zachować  treść

proponowanych zapisów bez zmian, w pierwotnym kształcie.

Przewodnicząca Maria Kubica zapytała radnego Bystrzyckiego, czy podtrzymuje swój wniosek.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że dostosuje się do stanowiska wypracowanego na

spotkaniu przewodniczących klubów i dodał, że wycofuje swój wniosek.

Głosowanie  ws.  wniosku  radnego  Marka  Toboły,  tożsamego  z  wnioskiem  wypracowanym

przez wszystkie kluby:

Radni przyjęli wniosek 21 głosami “za”, przy 2 głosach “wstrzymujących się”.

Przewodnicząca  Maria  Kubica zarządziła  głosowanie  ws.  zamknięcia  listy  kandydatów

w kontekście usprawiedliwiania nieobecności przewodniczącej - zgłoszony został radny Kazimierz

Sulima.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek 22 głosami “za”, przy 1 głosie “wstrzymującym się”.

Głosowanie ws. uchwały:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami “za” - uchwała nr II/9/18 stanowi załącznik do

protokołu.

Ad 9.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wskazania  osoby  do  dokonywania  niektórych

czynności dotyczących podróży służbowych w stosunku do Przewodniczącego Rady Miasta Piły

oraz określenia wysokości stawek za 1 km przebiegu pojazdu służbowego niebędącego własnością

gminy.
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Przewodnicząca  Maria  Kubica powiedziała,  że  w  §  1  należy  zaproponować  kandydaturę

Wiceprzewodniczącego  Rady  Miasta  Piły.  “Termin  i  miejsce  wykonywania  zadania  oraz

miejscowość rozpoczęcia i zakończenia podróży służbowej w stosunku do Przewodniczącego Rady

Miasta Piły określa Wiceprzewodnicząca /Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły”.

Przewodnicząca poprosiła  o  zgłaszanie  kandydatów  spośród  wiceprzewodniczących  Rady

i zaproponowała kandydaturę radnego Kazimierza Sulimy.

Radny Kazimierz Sulima wyraził zgodę na kandydowanie.

Przewodnicząca Rady złożyła wniosek o zamknięcie listy kandydatów.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 23 głosami “za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Kazimierza Sulimy:

Radni przyjęli kandydaturę jednogłośnie - 23 głosami “za”.

Głosowanie ws. uchwały:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 22 głosami “za” - uchwała nr II/10/18 stanowi załącznik do

protokołu.

Ad 10.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w sprawie  odwołania  przedstawicieli  Gminy  Miejskiej  Piła

w Zgromadzeniu Związku Międzygminnego "Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi"

przedstawił Bogdan Kopeć, kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego.

Głosowanie:
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Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami “za” - uchwała nr II/11/18 stanowi załącznik do

protokołu.

Ad 11.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w sprawie  powołania  przedstawicieli  Gminy  Miejskiej  Piła

w Zgromadzeniu Związku Międzygminnego "Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi”

przedstawił Bogdan Kopeć, kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego.

Przewodnicząca Maria Kubica poprosiła o zgłaszanie kandydatów do  Zgromadzeniu Związku

Międzygminnego "Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi".

Radna Wioletta Stalęga powiedziała, że w podjętej przed chwilą uchwale, w paragrafie 1 mówi się

o tym, że odwołuje się dodatkowych przedstawicieli gminy Piła, a w procedowanym dokumencie

jest  mowa  o  powołaniu  przedstawicieli  Gminy.  Radna  poprosiła  o  komentarz,  czy  wyraz

“dodatkowych” ma znaczenie.

Przewodnicząca Maria Kubica powiedziała, że uważa, że nie.

Obecni na sali radcy prawni Urzędu potwierdzili, że obecny zapis może pozostać.

Radny Zbigniew Pyziak zgłosił kandydaturę radnej Emilii Piechockiej.

Radny Marek Andruszkiewicz zgłosił kandydaturę radnej Urszuli Kaczmarek.

Radny  Kazimierz  Sulima zgłosił  kandydaturę  Tadeusza  Witocha,  zastępcy  dyrektora  Zarządu

Dróg i Zieleni w Pile.

Radny Tomasz Słoboda zgłosił kandydaturę radnego Mieczysława Karpińskiego.

Radna Emilia Piechocka wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radna Urszula Kaczmarek wyraziła zgodę na kandydowanie.

33



Radny Mieczysław Karpiński wyraził zgodę na kandydowanie.

Pan Tadeusz  Witoch,  zastępca  dyrektora Zarządu Dróg i  Zieleni  w Pile wyraził  zgodę  na

kandydowanie.

Przewodnicząca Maria Kubica zarządziła głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek 21 głosami “za”, przy 1 głosie “przeciw”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Emilii Piechockiej:

Radni  przyjęli  kandydaturę  20  głosami  “za”,  przy  1  głosie  “przeciw”  i  1  głosie

“wstrzymującym się”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Urszuli Kaczmarek:

Radni przyjęli kandydaturę 17 głosami “za”, przy 5 głosach “wstrzymujących się”.

Głosowanie ws. kandydatury pana Tadeusza Witocha:

Radni przyjęli kandydaturę 17 głosami “za”, przy 4 głosach “przeciw”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Mieczysława Karpińskiego:

Radni nie przyjęli  kandydatury -  głos “za” oddało 9 radnych, 10 radnych było “przeciw”

i 1 radny oddał głos “wstrzymujący się”.

Głosowanie ws. uchwały:

Radni podjęli uchwałę 17 głosami “za”, przy 5 głosach “wstrzymujących się”  -  uchwała nr

II/12/18 stanowi załącznik do protokołu.
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Ad 12.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań.

Przewodnicząca Rady Miasta Piły poinformowała, że pomiędzy I a II sesją Rady Miasta Piły

radni nie złożyli interpelacji.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 13.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Przewodnicząca  Maria  Kubica powiedziała,  że  przypomina  radnym  o  obowiązku  złożenia

początkowego oświadczenia majątkowego oraz poinformowała, że 30 listopada br. od godz. 13.00

do  15.00  w  sali  229b  Urzędu  Miasta  Piły  odbędzie  się  obowiązkowe  szkolenie  radnych  dot.

ochrony danych osobowych.

Przewodnicząca Rady Miasta Piły poprosiła o przegłosowanie terminu planowanej III sesji Rady

Miasta Piły na dzień 18 grudnia br.  (wtorek) na godz. 12.00 w sali  miejskiej  Inwest-Park Piła.

Materiały sesyjne będą skutecznie doręczone radnym oraz dostępne na stronie Biuletynu Informacji

Publicznej Urzędu Miasta Piły w zakładce Rada Miasta Piły – Sesje.

Głosowanie ws. terminu III sesji Rady:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 21 głosami “za”.

Radny Grzegorz  Płachta powiedział,  że  chce  podziękować  tym,  którzy  oddali  na  niego  głos

w głosowaniu  na  przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej,  a  szczególnie  radnemu  Zbigniewowi

Pyziakowi, który kierując się poczuciem wspólnego dobra nie zgodził się na kandydowanie. Radny

Płachta  powiedział  też,  że  dziękuje  również  tej  jednej  osobie  z  Koalicji  Obywatelskiej,  która

w  głosowaniu  wstrzymała  się  od  głosowania  i  nie  zagłosowała  przeciwko  jego  kandydaturze.
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Wszyscy zdajemy sobie sprawę z tego – powiedział radny Płachta - że dobrym zwyczajem jest to,

iż szefem Komisji Rewizyjnej  jest osoba spoza klubu rządzącego.

Radna  Maria  Miler powiedziała,  że  przygotowała  na  dzisiaj  interpelację  i  zapytała,  czy

rezygnujemy ze zgłaszania interpelacji na sesjach.

Przewodnicząca  Maria  Kubica powiedziała,  że  interpelacje  są  składane  na  piśmie  do

Przewodniczącego Rady Miasta Piły, a odpowiedź radny otrzymuje, zgodnie z zapisami ustawy,

w ciągu 14 dni od złożenia interpelacji.

Radna Maria Miler zapytała, czy to oznacza, że nie może dzisiaj złożyć interpelacji na sesji.

Przewodnicząca powiedziała, że radna może złożyć interpelację na sesji.

Radna Maria  Miler powiedziała,  że  chciałaby,  żeby  mieszkańcy  usłyszeli  o  czym jest  mowa

w interpelacji.

Przewodnicząca powiedziała, że interpelacja zostanie umieszczona na stronie BIP Urzędu Miasta

Piły.

Radna  Maria  Miler powiedziała,  że  chce  podziękować  tym,  którzy  oddali  na  nią  swój  głos

w  wyborach  samorządowych.  Radna  powiedziała  też,  że  chce  się  podzielić  kilkoma

spostrzeżeniami. Radna Miler zwróciła uwagę na to, że w Pile albo nie ma chodników, albo są

robione fragmentami - po jednej lub po drugiej stronie ulicy. Radna dodała, że ścieżki rowerowe są

ważne, ale ważne są też chodniki.

Radny  Kazimierz  Sulima powiedział,  odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnego  Płachty,  że

prowadzone  były  rozmowy  i  Przewodnicząca  Rady  zaproponowała  funkcję  przewodniczącego

Komisji  Rewizyjnej radnemu Tomaszowi Słobodzie, który nie wyraził  zgody, w związku z tym

podobna propozycja została skierowana do drugiego opozycyjnego klubu. Ponieważ radny Pyziak

także  nie  przyjął  propozycji,  Koalicja  Obywatelska  zgłosiła  swojego  kandydata,  który  wyraził

zgodę na kandydowanie.
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Radny Marek Toboła powiedział, odnosząc się do wypowiedzi radnej Miler, że poczuł się tak,

jakby żył  w zupełnie  innym mieście.  Radny powiedział,  że  zaprasza  radną na  przejażdżkę lub

spacer po Pile i wtedy będzie mógł radny pokazać radnej Miler jak miasto się zmieniło choćby

przez ostatnie 4 lata. Radny Toboła dodał, że nierealne jest oczekiwanie, żeby wszystkie potrzeby

zostały od razu zrealizowane.

Radny Tomasz Słoboda powiedział, odnosząc się do wypowiedzi radnego Sulimy, że klub Prawa

i Sprawiedliwości podjął decyzję w sprawie tego, kogo chce zaproponować na przewodniczącego

Komisji Rewizyjnej i była to decyzja klubu Prawa i Sprawiedliwości. Została zaproponowana przez

klub osoba, która, zdaniem klubu PiS jest najbardziej doświadczona w tematyce administracyjnej.

Radna Maria Miler powiedziała, odnosząc się do wypowiedzi radnego Toboły, że radny zapraszał

na przejażdżkę, a radna chciałaby zaprosić radnego Tobołę na spacer po mieście.

Radny  Lucjan  Szutkowski powiedział,  że  dzisiejsza  sesja  ma  w  dużej  mierze  charakter

organizacyjny i będzie jeszcze czas na dyskusje. Radny powiedział, że będzie miał przyjemność

pracy z radną Miler w Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta. Radny Szutkowski dodał, że popiera

zdanie radnego Toboły, bo na sprawę trzeba spojrzeć realistycznie, mamy do dyspozycji określone

środki finansowe i musimy nimi racjonalnie gospodarować.

Radna  Gabriela  Milska powiedziała,  że  chce  podziękować  wszystkim  mieszkańcom,  którzy

oddali na nią głos w wyborach samorządowych.

Ad 14.

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta

Piły zakończyła obrady II sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła: Przewodnicząca Rady Miasta Piły
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(-) Małgorzata Leśniak (-) Maria Kubica
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